
KOMISJA

NAUKI, EDUKACJI, KULTURY I SPORTU

protokół z posiedzenia 7 / 15 w dniu 22 maja 2015 roku

Posiedzenie odbyło się w siedzibie Urzędu Marszałkowskiego w Opolu na Ostrówku. Lista
obecności  członków  Komisji,  lista  zaproszonych  gości  oraz  wnioski  z  posiedzenia  w
załączeniu.  Posiedzenie  rozpoczęło  się  o  godz  14  00 zakończyło  o  godz  15  30.  Obrady
prowadził Przewodniczący Komisji Hubert Kołodziej.

Porządek obrad: 
1.25  lat  funkcjonowania  Nauczycielskiego  Kolegium  Języków  Obcych  –  podsumowanie
działalności.       
2.Zaopiniowanie projektu  uchwały  w  sprawie  likwidacji  w  trybie  wygaszania
Nauczycielskiego Kolegium Języków Obcych w Opolu – Regionalnego Centrum Kształcenia
Języków Obcych w Opolu. 
3.Rozpatrzenie i zatwierdzenie  sprawozdania finansowego Województwa Opolskiego wraz
ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2014 rok, rozpatrzenie sprawozdań rocznych z
wykonania planów finansowych za 2014 rok, samodzielnych publicznych zakładów opieki
zdrowotnej, samorządowych instytucji kultury i samorządowych osób prawnych utworzonych
na  podstawie  odrębnych  ustaw,  w  celu  wykonywania  zadań  publicznych,  rozpatrzenie
informacji o stanie mienia Województwa.
4.Współpraca  z  Gminą  Opole  w  zakresie  realizacji  zadań  promujących  Województwo
Opolskie i Miasto Opole ( kultura, edukacja, sport – w tym sport kwalifikowany ).
5. Sprawy różne.

25 lat  funkcjonowania Nauczycielskiego Kolegium Języków Obcych – podsumowanie
działalności.  
Zbigniew Kubalańca –  przedstawił informację  o działalności Kolegium od momentu jego
powstania 1 października 1990 roku.
Małgorzata Pomykała – wicedyrektor  Kolegium – Kolegium funkcjonowało 25 lat,  nasze
mury opuściło 2,5 tysiąca absolwentów i na pewno wpisaliśmy się w edukację w regionie.
Lista naszych zasług jest duża, pracowaliśmy rzetelnie, oprócz nauczania organizowaliśmy
liczne przedsięwzięcia wystawy, konkursy, odczyty. Trudno zgodzić mi się ze stwierdzeniem,
że Kolegium straciło rację bytu.
D.Byczkowski – obecnie zmieniła się struktura nauczania .  W latach dziewięćdziesiątych był
głód nauczania języków, brakowało nauczycieli, teraz czasy się zmieniły, rynek nasycił się
nauczycielami języków obcych, teraz pożądane jest nauczanie przedmiotów w języku obcym.
G.Sawicki – na sesji Sejmiku będzie szersza prezentacja pracy i dorobku Kolegium. Zasługi
Kolegium są bardzo duże, ale czasy się zmieniły i już nie ma takiego zapotrzebowania na
nauczycieli  języków obcych. Sejmik podejmował działania, aby Kolegium weszło w skład
Uniwersytetu lub Politechniki, ale te próby się nie powiodły. Szkoła posiada duży majątek,
cenny księgozbiór i będziemy to powoli przekazywać. Najważniejsze, że bibliotekę przejmie
Dyrektor Chrobak, zostanie u nas, a w części pomieszczeń już zostali ulokowani pracownicy
Urzędu Marszałkowskiego.
J.Wilczyńska – co z  kadrą zatrudnioną w Kolegium ?
M.Pomykała – to jest drażliwy temat, poprzedni  Zarząd Województwa składał deklarację, że
zatrudnienie  dla  nas  się  znajdzie.  Dziś  nie  wiemy,  jak  ta  sprawa  będzie  wyglądała,
pracowników obsługi można zatrudnić w tym budynku. Zostało już tylko kilka miesięcy do
likwidacji szkoły. Smutne jest to, że te osoby nie mają żadnych propozycji pracy. Z 11 osób



pracujących  w  administracji  7  nie  ma  zatrudnienia,  z  12  osób  z  pionu  dydaktycznego
większość  dojeżdża  z  Wrocławia,  3  nauczycieli  j.  angielskiego  pracuje  na  UO.  Dla
nauczycieli języków obcych nie ma specjalnie propozycji pracy.
B.Wierdak – na ręce Pani Dyrektor chce złożyć podziękowania za pracę, za osiągnięcia tej
szkoły, szkoda, że nie udał się mariaż z Politechniką i chcę zwrócić się do członków Komisji
o  przyjęcie  wniosku,  aby  Zarząd  Województwa  dołożył  wszelkich  starań  związanych  z
zatrudnieniem pracowników Kolegium.
           
            *Członkowie Komisji  przyjęli  informację  o 25 letniej  działalności NKJO oraz
sformułowali  wniosek  dot.  udzielenia  pomocy  w  znalezieniu  zatrudnienia  zwalniamym
pracownikom – wniosek w załączeniu. 

Zaopiniowanie  projektu  uchwały  w  sprawie  likwidacji  w  trybie  wygaszania
Nauczycielskiego  Kolegium  Języków  Obcych  w  Opolu  –  Regionalnego  Centrum
Kształcenia Języków Obcych w Opolu.
Z.Kubalańca – przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.

             * Członkowie Komisji pozytywnie – jednogłośnie – zaopiniowali projekt uchwały –
wniosek w załączeniu. 

Rozpatrzenie  i  zatwierdzenie   sprawozdania  finansowego  Województwa  Opolskiego
wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2014 rok, rozpatrzenie sprawozdań
rocznych z wykonania planów finansowych za 2014 rok,  samodzielnych  publicznych
zakładów opieki zdrowotnej, samorządowych instytucji kultury i samorządowych osób
prawnych  utworzonych  na  podstawie  odrębnych  ustaw,  w  celu  wykonywania  zadań
publicznych, rozpatrzenie informacji o stanie mienia Województwa.
Stanisław  Mazur  –  Skarbnik  Województwa  –  w  omawianym  2014  roku  Województwo
wykonało 
*dochody w kwocie 479 457 618,46 zł, 
*wydatki w kwocie 471 970 893,22 zł, 
*przychody w tym czasie wyniosły 23 983 074,94 zł, 
* rozchody 21 387 000,00. 
Województwo zamknęło  2014 rok  dodatnim wynikiem,  liczonym  jako  różnica  pomiędzy
wykonanymi  dochodami  i  wykonanymi  wydatkami  w  kwocie  7 486 725,24  zł  i  jest  to
nadwyżka budżetowa. 
Według źródeł pochodzenia dochody kształtowały się następująco: 
*subwencje 109 993 849 ( 103,0 % planu ), 
*środki europejskie 102 077 736 ( 99,5 % planu ), 
*dochody własne 101 741 573 ( 92,0 % planu), 
*dotacje na zadania z zakresu administracji rządowej 76 632 096 ( 88,0 % planu ), 
*dotacje na zadania własne 65 794 931 ( 93,7 % planu), 
*dotacje z funduszy celowych 6 880 032 ( 99,4 % planu ), 
*pomoc finansowa 1 160 406 ( 84,7 % planu ), 
*środki z WFOŚiGW 14 364 075 ( 93,1 % planu) 
*pozostałe 812 920 ( 100 % planu ), 
czyli dochody ogółem wyniosły 479 457 618 ( 94,9 % planu ). 
*Subwencja ogólna wyniosła 109 993 849zł, w tym część  oświatowa 13 301 002 zł,  część
wyrównawcza 60 435 302 zł, część regionalna 36 257 545 zł. Subwencja stanowiła 22, 94 %
dochodów ogółem i została wykonana w 100 % w stosunku do planu.
* Dochody własne wyniosły  218 183 384 zł i stanowiły 45,51 % dochodów ogółem. 



W dochodach własnych wpływy 
* z PIT wyniosły 24 318 693 zł ( 99,26 % planu,z CIT wyniosły 65 680 091 zł ( 82,3 % planu
* środki europejskie  wyniosły 102 077 736 ( 105,8 % planu ),
* środki z FOŚ i GW wyniosły 14 364 075 zł ( 93,10 % planu )
* pozostałe dochody własne wyniosły 11 742 789 zł ( 75,9 % planu ).
Struktura wydatków według działów – tradycyjnie jak w każdym roku najwięcej środków
przeznaczono na dział transport i łączność – 37,5 %, rolnictwo i łowiectwo 15,1 % , pozostałe
zadania z zakresu polityki społecznej 13,0 %, administracja publiczna 9,1 % , przetwórstwo
przemysłowe  8,1  5  %  ,  kultura  i  ochrona  dziedzictwa narodowego  5,5  %  ,  oświata  i
wychowanie 3,9 % obsługa długu publicznego 2,1 %, turystyka 2,0 % i pozostałe 3,9 %.
W działach, które są dla Komisji najistotniejsze – na oświatę przeznaczono 3,95 % środków z
budżetu Województwa,  subwencja oświatowa została wykonana w 100 % i nie było w tym
obszarze  problemów  z  realizacją  zadań.  Natomiast  na  zadania  w  kulturze  i  ochronie
dziedzictwa narodowego przeznaczono 5,5 % środków z budżetu Województwa i było to o 7
% środków więcej niż w roku 2013.

                    * Członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali Sprawozdanie z wykonania
budżetu Województwa Opolskiego za 2014 rok ( 4 glosami za, przy 2 głosach sprzeciwu ) –
wniosek w załączeniu. 

Współpraca z  Gminą  Opole w zakresie  realizacji  zadań  promujących  Województwo
Opolskie i Miasto Opole ( kultura, edukacja, sport – w tym sport kwalifikowany ).
J.Wójcik – przedstawił prezentację  odnośnie realizacji zadań wspólnych z Gminą  Opole –
współpraca   odbywa  się  na  wielu  płaszczyznach,  m.in.  poprzez  wspieranie  klubów  i
stowarzyszeń  sportowych  działających  na  terenie  Opola,   dofinansowywanie  wkładów
własnych,  wspieranie  współpracy  interdyscyplinarnej środowisk  sportowych,  udzielanie
stypendiów sportowych zawodnikom opolskich klubów sportowych oraz wspieranie budowy i
rozbudowy  obiektów  sportowych.  Ze  środków  budżetu  Województwa  finansowane  są
ponadto  nagrody  dla  sportowców  i  spotkania  środowisk  sportowych  z  Marszałkiem
Województwa. Na początku kadencji Członek Zarządu Grzegorz Sawicki podjął rozmowy z
Prezydentem Opola Arkadiuszem Wiśniewskim na temat współpracy w obszarze kultury i
wsparcia  jednostek  kultury  samorządu  województwa,  które  świadczą  usługi  głównie  dla
mieszkańców miasta. W wyniku tych rozmów, z inicjatywy Prezydenta Rada miasta opola
udzieliła pomocy finansowej jednostkom kultury na kwotę 620 tyś zł.

           *Członkowie Komisji przyjęli informację – wniosek w załączeniu.

Sprawy różne.
Do wiadomości Komisji wpłynęły :
1.odpowiedź na wnioski Komisji dot. uczenia zasad przedsiębiorczości
2.odpowiedź Zarządu Województwa  na wnioski Komisji w sprawie działań prowadzonych
przez Gminę Pokój.
3.odpowidź  Wojewody Opolskiego   o  formalne wyrażenie  woli  Rady Gminy  Pokój  dot.
utworzenia Parku Kulturowego.
4.Informacja  o  planowanych  w  miesiącu  sierpniu  br.  uroczystościach  20  lecia
Międzynarodowego Obozu Młodzieżowego w Łambinowicach.

Opracowała Wiceprzewodnicząca Komisji
Jadwiga Moryto       Jolanta Wilczyńska


